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Puheenjohtaja 
 
 Kuhmon kaupungin voimassa oleva kaupunkistrategia on tullut tarkastelun ja 

mahdollisen päivittämisen ajankohtaan.   
 
 Strategia toimii kaupungin päätöksenteon ja kehittämisen ohjenuorana, ja sen 

tulee vastata muuttuvaan toimintaympäristöön, asukkaiden tarpeisiin sekä 
alueen elinvoiman kehittämiseen. 

 
 Vetovoimaisuus- ja tulevaisuusjaostolla on keskeinen rooli strategiatyössä, 

erityisesti kaupungin tulevaisuuden suunnan, vetovoimatekijöiden ja kestävän 
kehityksen painotusten määrittelyssä.  

 
 Tavoitteena on strategia, joka linjaa Kuhmon kehitystä tuleville vuosille ja 

vahvistaa kaupungin asemaa houkuttelevana ja elinvoimaisena paikkakuntana. 
 

Päätösehdotus 
 
 Kokouksessa käydään läpi jaoston näkökulmasta strategian päivitystarpeita sekä 

alustavia tavoitteita ja painopisteitä, joita tullaan työstämään edelleen laajemman 
valmisteluprosessin aikana. 
 
Kaupunginjohtaja Juhana Juntunen esitteli Kuhmon kaupungin strategiaa, joka 
on liitteenä. Vuoden 2024 lopulla kaupunginvaltuusto lisäsi siihen: Kuhmon 
kaupunki varmistaa kaupunkilaisten turvallisuuden ja palveluiden jatkuvuuden 
kaikissa tilanteissa. Mittaristoon lisättiin: työhyvinvointi pysyy nykytasolla tai 
paranee. 
 
Jaostossa keskusteli tekeekö uusi valtuusto uuden strategian vai 
hyödynnetäänkö nykyistä strategiaa tekemällä tarvittavat korjaukset ja 
päivitykset. Kuntalaki määrää, että kuntastrategia on tarkistettava kerran 
valtuustokaudessa. Kuhmon kaupunginvaltuusto on päättänyt, että Kuhmon 
nykyinen strategia on voimassa 2025 saakka. 
 
Keskusteluissa ehdotettiin mm, että uudet päättäjät perehtyvät strategiaan, 
tekevät siihen tarkennuksia, seuraavat mittareiden asettamien tavoitteiden 
toteutumista ja kehittymistä, seuraavat aikaa ja muovaavat tavoitteita sen 
mukaan. Toivotaan, että strategiassa näkyy elinvoiman kehittäminen ja 
elinkeinorakenteen monipuolistaminen, Woodpolis ykkösasia ja yhteistyö: 
Snowpolis – Woodpolis, Sotkamo, Paltamo, puualan koulutusten tarjoajat. 
Kuhmossa puualaa pystytään kehittämään edelleen.  
 
Philip Donner esitteli Maaseutuneuvottelukunnan näkökulmia Kuhmon 
kaupunkistrategian päivittämisestä, liite. 
 



 

 

Päätös Jaosto kannustaa ja toivoo, että tulevat valtuutetut saavat nykyisen strategian 
luettavaksi mahdollisimman pian kirjallisesti ja strategiaprosessi rakennetaan 
nykyisen strategian päivittämisen päälle sen sijaan, että kirjoitettaisiin kokonaan 
uusi.  
Jaosto toivoo, että kaikkia valtuutettuja osallistetaan strategian päivittämiseen.   
Jaosto toivoo, että maaseutuneuvottelukunnan näkökulmia -kirje huomioidaan 
strategiaa suunnitellessa. 

 
 
 


